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O p i n i o n s 
Amies col-laboradors: 
Cal que envieii los opinions el més ràpidament possible a Isabel 

Vails, Can Elias, per la "plana d'opinions", i recordeu també que encara 
que firmeu en pseudònim, heu de posar el vostre nom campieri, del con-
trari, no es podran publicar. 

RESPOSTA A J. SAMPERA 

En el «Ronsana» del mes de març I 
en la seccíó OPINIONS n'hi ha una que 
diu: «Qui ens pot contestar?», La meva 
primera intenció era de contestar el 
mes passat i no em va ser possible. 
També creia que aigú ho farla. Veig 
que no ha estât aixi. Ara em proposo 
fer-ho el més extens possible i el mil lor 
que sàpiga. Advert int que no podré re-
sumlr-ho to t perqué és molt llarg d'ex-
plicar, però procuraré que dintre la 
seva extensló quedi resumit, i satis-
fer les preguntes que sobre el particu-
lar fa l'autor de l'opinió. 

1.' pregunta: «Ouè és un "Consejo 
Econòmico Sindicai"?» És un estudi 
complert de totes les necessitats ac-
tuals i especialment futures. Per for-
mar el Conseil es nombren unes co-
missions que treballen la ponència i 
es confeccionen les conclusions se-
gons el cr i ter i dels senyors Consellers 
que en sòn membres. Aquests Conse-
llers han estât tr iats entre les perso-
nes més representatives dels diferents 
pobles de la Comarca procurant que 
hi hag! representació de totes les en-
t i tats i estaments. El seu desenvolu-
pament s'estructura en diferents po-
nències integrades per 8 ò 10 mem-
bres idonis a cada ponència, assistits 
per tècnics i économistes de l'Orga-
nització Sindical, i tots junts estudien 
els problèmes de cada activitat per a 
redactar Ies conclusions provisionals 
que s'han de presentar al pie del Con-
sell. Per arribar a les conclusions, els 
ponents s'han réunit diverses vegades 
en laborioses sessions de treball i 
posteriorment, les conclusions es pre-
senten ais diferents organismes, per 
conducte del Govern Civi l , a fi que 
dintre de les seves programacions res-
pectives tinguin una visiò clara de les 
necessitats i aspiracions de la Comar-
ca, Finalment es reuneix el Pie del 
Conseil î es someten a la seva apro-
vació o esmena les conclusions pro-

visionals. El Conseil està consti tui t per 
el' conjunt de totes les comissions. 

2.' pregunta — Sta. Eulalia també 
forma part del «Consejo Económico 
Sindical». Hi ha 8 Consellers, que són 
els següents: En Jaume Maspons i 
Barbany, En Joan Prim i Puigdomènech, 
En Enric Duran i Barbany, En Josep 
Valls i Barnils, En Mateo Noguer i 
Llussà, En Francesc Brustenga i Gal-
ceran, En Enric Barbany i Cabot i En 
Josep Margenat i Sampera. 

3.' pregunta — Seria molt llarg de 
posar totes les conclusions, ni tan sois 
les més importants, ja que més de la 
meitat són interessantíssimes per un 
futur de la Comarca. Els senyors Con-
sellers que he esmentat abans tenen 
un Ilibre que hi són totes. El que t inc 
jo l 'ofereixo per si aIgú vol conèixer i 
estudiar les dites conclusions. Potser 
seria intéressant que el Conseil de Re-
dacció de «Ronsana» estudiés la pos-
sibi l i tat de publicar-Ies, encara que fos 
unes quantes cada mes. Es van expo-
sar al Pie del Conseil per a la seva 
aprovació: 18 conclusions d'agricultu-
ra i ramaderia, 54 d'indústria, 5 d'en-
senyament i formació professional, 26 
de transports i comunicacions, 60 de 
turisme, 8 de comerç, 13 de sanitat i 
assistència social, i 96 d'urbanisme i 
vivenda. Aquesta és la més extensa 
perqué es van exposar els problèmes 
més destacats de cada localitat de la 
comarca. Sta. Eulàlia en va presentar 
quatre. No hi va haver oposició i molt 
comptades esmenes, ja que en Ies di-
ferents comissions de treball ja s'ha-
vien sospesat a consciència totes Ies 
necessitats immédiates i futures que 
té la comarca en general i els pobles 
que la formen en particular. Puc dir 
que a la ponència ¿'agricultura, de la 
que formo part, junt amb 8 membres 
més, es va treballar de valent; abans 
de redactar Ies 18 conclusions es van 
fer 10 reunions d'unes 3 hores de du-
ració cada una. 

Entre totes les ponències s'ha fet un 
llibre quin t i to l és «Estructura Econò-
mica i Possibilitats de Desenvolupa-
ment de la Comarca». És molt interes-
sant. Tots eis senyors Consellers en te-
nen un exemplar i no crec que cap 
d'ells es negui a deixar-lo. 

Amb bona voluntat crec que he con-
testât a les preguntes que fa en J. 
Sampera. Si no he sigut prou concret 
que em perdoni i que torni a demanar, 

Josep Margenat 

COSES QUE ES FAN 

Fa uns dies tots els que vivim a La 
Sagrera vàrem tenir una agradable 
sorpresa: els dos carrers que van de 
Can Joanet a les Escoles i de Can Es-
pardenyer a la Plaça de l'Església va-
ren èsser pavimentats; el primer ja 
està del tot acabat, amb les seves vo-
reres, reixes per l'aigua i tapes de da-
vegueres corresponents; el segon crac 
que aviat será acabat. 

També dies passats va començar 
una gran millora en la crui'lla de Can 
Barbany, que permet una millor visl-
bi l i tat en aquell Hoc que deixa de ser 
peril los. 

Crec que millores així valen la pena 
i tots hem d'alegrar-nos que es fa-
cin. La Corporació Municipal s'ha 
apuntat un «tanto» a favor i per això 
els fel ici to. 

Una altra cosa que en aquest cas no 
mereix la meva aprovació és la collo-
cació d'una torre d'electr ici tat al mig 
de la voravia de les Torres Barbany; es 
podia coHocar un metre més enllà i 
quedava dina aquell tancat sense fer 
nosa a ningú. Igual passa amb la que 
hl ha al costat de »La Fosca», que està 
coHocada al mig del camí, i tots sa-
bem el que passa quan hi ha un trasto 
al mig del camí... al final la gran 
trompada. 

Josep 
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